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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 
24 DE NOVEMBRE DE 2022 
 
Vacarisses, a 24 de novembre de 2022, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del 
Consell Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de 
tractar i donar compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Paola Moral Ramírez 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Raúl Avilés Trabalón 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte. 
 
Excusa la seva absència Estefanía Muñoz Ramírez. 
  
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 27 
D’OCTUBRE DE 2022.- 

Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       
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1.2.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA, 
DESENVOLUPAMENT AGRARI I INDÚSTRIA, DE PRÒRROGA DE L’ENCÀRREC DE 
GESTIÓ AL CONSELL COMARCAL DEL VALLÈS OCCIDENTAL, PER A L’EXECUCIÓ 
DEL PROGRAMA ESPECÍFIC “TREBALL, TALENT I TECNOLOGIA”.- 
 
La Diputació de Barcelona, mitjançant acord núm. 537/20 de la Junta de Govern de data 12 
de novembre de 2020 ha aprovat el Programa específic “Treball, Talent i Tecnologia”, en el 
marc del Pla de concertació “Xarxa de Governs Locals 2020-2023”, així com el règim 
regulador i la concessió d’ajuts als ajuntaments de la província de Barcelona. 
 
Aquest programa té per objecte la prestació de cooperació econòmica per tal que els ens 
destinataris duguin a terme actuacions de promoció de l’ocupació i de reactivació 
econòmica, ja siguin de caràcter preventiu i/o proactiu, basades en l’impuls de la tecnologia i 
en l’acompanyament a la transició digital de les persones i les empreses cap a un model 
socioeconòmic sostenible, inclusiu, competitiu i igualitari. 
 
D’acord amb les previsions del règim d’aquest programa, l’execució de les actuacions es 
poden portar a terme a través del propi ens, per si mateix o a través d’ens instrumentals, en 
aquest segon supòsit sempre que la matèria formi part de l’àmbit d’actuació de l’ens, d’acord 
amb els seus estatuts, i en els termes dels articles 32 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic. Es poden executar també a través d’altres ens 
locals que ostentin la condició de destinataris del Pla de concertació Xarxa de Governs 
Locals 2020-2023, amb qui es formalitzi un encàrrec en els termes de l’article 11 de la Llei 
40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 
 
Atès que l’Ajuntament de Vacarisses, és un ens local que disposa de competències a l’àmbit 
del foment del treball i funcions per a la reactivació de la seva economia local i és destinatari 
de la subvenció atorgada dins del Programa “Treball, Talent i Tecnologia” de la Diputació de 
Barcelona, per un import de 16.208,98 € (10.535,84 € per l’anualitat de 2021 i 5.673,14 € 
per l’anualitat del 2022.  
 
Atès que el Consell Comarcal del Vallès Occidental, administració local amb competències 
per desenvolupar programes i iniciatives d’ocupació i dinamització econòmica,  té la condició 
de destinatari del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020-2023.  
 
Essent d’interès d’aquest Ajuntament executar dins de les seves competències i àmbit 
territorial, les diferents actuacions definides en el Programa “Treball, Talent i Tecnologia” a 
través d’un encàrrec de gestió a favor del Consell Comarcal del Vallès Occidental donat que 
no es disposa de mitjans propis necessaris i per tal d’aconseguir efectuar amb la màxima 
eficàcia aquest projecte, pel Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària del 25 de febrer de 
2021, s’acordà encarregar al Consell Comarcal del Vallès Occidental l’execució de les 
actuacions incloses en les línies d’actuació del Programa específic “Treball, Talent i 
Tecnologia” aprovat per la Diputació de Barcelona, el qual es fonamenta en l’impuls de la 
tecnologia i en l’acompanyament a la transició digital de persones, empreses i institucions, i 
en uniat d’acte s’aprovà la minuta de conveni regula l’encàrrec de gestió. 
 
Per acord del plenari del Consell Comarcal del Vallès Occidental , de data 18 de març de 
2021, s’aprovà el conveni d’encàrrec de gestió entre el precitat el Consell Comarcal i els 
Ajuntaments de Gallifa, Matadepera, Montcada i Reixac, Rellinars, Sant Llorenç Savall, 
Ullastrell, Vacarisses, Viladecavalls per a l’execució del projecte “Activitat local i de serveis a 
persones i ciutadania” en el marc del programa Treball, Talent i Tecnologia de la Diputació 
de Barcelona, que va ser notificat a la Diputació de Barcelona en data 6 de maig de 2021. 
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La clàusula cinquena del conveni formalitzat a l’efecte,  entre l’Ajuntament de Vacarisses i el 
Consell Comarcal del Vallès Occidental,  estableix que l’encàrrec de gestió serà vigent fins 
el 31 de desembre de 2022. 
 
Atès que el desenvolupament del projecte es troba situat en un context en el que hi ha 
diversos elements que han condicionat la seva execució: 
 
- L’orientació del programa, amb diverses línies de treball que requereixen procediments 

complementaris i /o progressius d’implementació. 
 
- El programa contempla el desenvolupament en 2 anualitats però els mecanismes 

administratius per facilitar la seva execució, com encàrrec de gestió en aquest cas, van 
suposar que l’inici real del projecte no va tenir lloc fins a finals de maig de 2021.  

 
- Les condicions dels negocis del sector en el que es situa el projecte obliguen a avançar 

amb ritmes lents: la manca de disponibilitat de temps allarga algunes actuacions (ex. 
temps per obtenir enquestes, per concertar i executar visites) i requereixen de la 
implementació de procediments en fases successives per assolir objectius (ex. 
l’establiment de relacions de confiança a través de contactes inicials, individuals i 
personalitzats, són clau per facilitar una posterior participació en accions grupals). 

 
- El conjunt del pla de treball presentat seguit les línies del programa requereix més 

temps per  a l’execució atenent a la situació actual del projecte. 
 
- El valor de l’anualitat assignada a 2021 era molt superior a l’assignada al 2022 i tenint 

en compte el retard en l’engegada, no ha estat possible l’execució del 100% fins a 
l’octubre de 2022. Queda pendent l’execució d’activitats amb la partida assignada per a 
2022. 

 
Atès que en el període de temps que resta al projecte (fins a finals de desembre 2022) i en 
el període de pròrroga que es proposa sol.licitar, es preveu donar continuïtat a les diverses 
línies del projecte segons s’indica a continuació: 
 
Línia 1. Anàlisi i diagnosi de la situació actual 
(març -maig 2022) 
 
Prenent com a referència els resultats de l’anàlisi inicial realitzat, es preveu fer un seguiment 
de caràcter qualitatiu per contrastar els canvis que s’hagin pogut produir durant el temps en 
que el projecte ha estat en marxa.  
 
Línia 2. Aliances estratègiques per al desenvolupament del pla integral 
(gener -maig 2022) 
 
El punt d’activitat actual (negocis i persones participants amb interès), assolit com a 
conseqüència de les diferents actuacions desenvolupades amb anterioritat, es presenta com 
un moment clau per potenciar aliances estratègiques que puguin comportar 
complementarietats de recursos i la posterior continuïtat en l’accés a programes de millora 
digital i competitiva dels negocis i persones beneficiàries del TTT. 
 
Línia 3. Desenvolupament competencial de les persones 
(gener -maig 2022) 
 
En aquest sentit, el Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió del 27 d’octubre de 2022, 
va acordà sol.licitar a la Diputació de Barcelona pròrroga fins el 30 de juny de 2023 , per a 
l’execució de les actuacions incloses en les línies d’actuació del Programa específic “Treball, 
Talent i Tecnologia”, en el marc del Pla de concertació “Xarxa de Governs Locals 2020- 



4 

 

 
2023, el qual es fonamenta en l’impuls de la tecnologia i en l’acompanyament a la transició 
digital de persones, empreses i institucions.  
 
Considerant el que preveu l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, Llei de Règim Jurídic 
del Sector Públic , així com allò previst a l’article 32 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
Contractes del Sector Públic . 
 
Vist que l’article 47.2.h) de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local, atribueix 
al  Ple de la Corporació la competència per acordar les encomanes de gestió, i amb el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 
16 de novembre de 2022, va dictaminar, al Ple de la Corporació proposo l’adopció del 
següent 

_ 
A C O R D 

_ 
PRIMER.- L’Ajuntament de Vacarisses aprova prorrogar, fins el 30 juny de 2023, l’encàrrec 
de gestió al Consell Comarcal del Vallès Occidental per a l’execució de les actuacions 
incloses en les línies d’actuació del Programa específic “Treball, Talent i Tecnologia” aprovat 
per la Diputació de Barcelona, el qual es fonamenta en l’impuls de la tecnologia i en 
l’acompanyament a la transició digital de persones, empreses i institucions.  
 
SEGON.- Facultar  el senyor alcalde per a la signatura de tots els actes que requereixin la  
formalització de la pròrroga que s’aprova. 
 
TERCER.- Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental, a efectes de 
que per la seva part prengui l’acord d’acceptació de la pròrroga de l’encàrrec que es 
confereix, per tal de poder procedir a la formalització de la corresponent addenda al conveni 
formalitzat amb l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
QUART.- Disposar que una vegada acceptada la pròrroga de l’encomana de gestió pel 
Consell Comarcal del Vallès Occidental, el present acord es publicarà al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 
 
CINQUÈ.- Disposar que una vegada subscrita l’addenda al conveni de l’encàrrec de gestió 
es publiqui al Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 
Pren la paraula la Sra. Serra qui diu que, tal i com van explicar a comissions informatives, és 
el mateix programa “Treball, talent i tecnologia” que van aprovar en l’anterior ple. En aquell 
moment es va aprovar la pròrroga del programa amb la Diputació de Barcelona i ara el 
Consell Comarcal ens demana que s’aprovi l’encàrrec de gestió al Consell Comarcal. 
Recorda que es tracta d’una subvenció de la Diputació de Barcelona gestionada pel Consell 
Comarcal als municipis petits. 
 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
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 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
1.3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA PER L’APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ 
DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2022.-   
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 23 de desembre 
de 2021, va aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament per a l’exercici de 
2022, essent publicat al BOPB de data 31 de desembre de 2021l’anunci que en dona 
notícia, i esdevenint aprovat definitivament amb caràcter automàtic al no haver-se presentat 
al.legacions. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, en sessió ordinària celebrada el dia 27 de gener de 
2022, va aprovar inicialment les Bases reguladores de l’atorgament de subvencions de 
l’Ajuntament de Vacarisses, les quals inclouen les clàusules particulars reguladores de 
l’atorgament de subvencions de l’Àrea de Serveis Territorials i de l’Àrea de Serveis a les 
Persones de l’Ajuntament , a Entitats inscrites al Registre Municipal d’Entitats i Associacions 
de Vacarisses, mitjançant procediment en règim de concurrència competitiva,  per a l’any 
2022. 
 
Que tal i com preveu l’article 22.2.a) de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, i article 67.1 del seu reglament, es poden concedir les subvencions  de 
manera directa, sempre i quan figurin nominativament al Pressupost de l’Ajuntament de 
Vacarisses. 
 
Que es voluntat de la Regidoria de Participació Ciutadana i Transparència que per aquest 
exercici consti nominativament la transferència corrent a favor de "Associació de Veïns de 
Can Serra". 
 
Vist que tanmateix l’article 10.1.a)  de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament 
de Vacarisses, estableix que les subvencions podran atorgar-se directament, no essent 
preceptives ni la concurrència competitiva ni la publicitat, quan estiguin consignades 
nominativament en el Pressupost general inicial de l’Ajuntament o en modificacions de 
crèdits aprovades pel Ple.  
 
Vist que l’article 125.2 a) del Decret 179/95 pel qual s’aprova el reglament d’obres activitats i 
serveis dels ens locals, preveu que les subvencions poden atorgar-se directament quan 
estiguin previstes singularment en el pressupost de l’ens. 
 
Vist que a l’article 57 del Reglament Orgànic Municipal  es reconeix el dret a rebre ajudes 
econòmiques i utilitzant els mitjans públics municipals a les entitats ciutadanes inscrites al 
Registre d’Entitats segons s’assenyala a l’article 65. 
 
Vist que l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de data 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local,  atribueix al Ple de la Corporació la competència per a la modificació  del pressupost 
General de l’Ajuntament, seguint el procediment establert a l’article 168 i 169 del Real 
Decret Legislatiu 2/2004,  de 5 de març , pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 
d’hisendes locals. 
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Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior,  reunida en sessió ordinària el dia  16 
de novembre de 2022, va dictaminar ,  al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
PRIMER. Aprovar  inicialment la modificació del Pressupost General de l’exercici 2022, en el 
sentit d’incloure nominativament la següent entitat ciutadana inscrita al Registre d’Entitats de 
Vacarisses, així com modificar la consignació pressupostària indicades i per l’import que s’hi 
assenyala a continuació: 
 
 
 

BAIXES 
  

PARTIDA CONCEPTE IMPORT 

924 48000 Transferències corrents Participació Ciutadana (Subv. Entitats) 1.128,25 € 

TOTAL 1.128,25 € 

 
 
ALTES   

PARTIDA CONCEPTE IMPORT 

924 48000 Transferències corrents a "Associació de Veïns de Can Serra”  1.128,25 € 

TOTAL 1.128,25 € 

 
 
SEGON. Exposar al públic, en compliment del que estableix l'art. 20,1 del R.D. 500/90, de 
20 d’abril , en relació amb l'art 169,1 del Text Refós de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals 
aprovat pel R.D.L. 2/2004 de 5 de març,  l’acord anterior, juntament amb el seu expedient, 
previ edicte publicat al Butlletí Oficial de la Província, per 15 dies hàbils, durant els quals els 
interessats podran procedir al seu examen i presentar les reclamacions que estimin 
oportunes, davant el Ple.  La Modificació de crèdits per transferències es considerarà 
definitivament aprovada, amb caràcter automàtic, de no presentar-se reclamacions en el 
termini abans esmentat. 
 
TERCER. Trametre còpia d'aquest acord a l'Administració de l'Estat i a la Direcció General 
d'Administració Local del Departament de la Presidència de la Generalitat de Catalunya. 
 
QUART.- Comunicar el present acord als interessats. 
 
 
El Sr. Alcalde explica que les propostes 3 i 4, que son les modificacions de crèdit destinades 
a capítol 1, temes de seguretat social, hores extres, substitucions, el que fan és quadrar-ho 
amb el romanent. 
 
Intervé la Sra. Fuster qui, respecte a la transferència a l’Associació de Veïns de Can Serra, 
diu que hi estan d’acord. 
 
La Sra. Mirada diu que també la votaran a favor. 
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El Sr. Serna pregunta com s’ha pogut fer una assignació directa quan sempre havien 
defensat la concurrència competitiva. 
 
El Sr. Alcalde respon que es pot fer de les dues maneres, però es dona la circumstància que 
l’Associació de Veïns de Can Serra s’ha tornat a constituir fa poc i, com que no havien optat 
a la concurrència competitiva, hem considerat donar-los-hi directament igual que s’ha fet 
altres vegades. 
 
El Sr. Serna pregunta en base a quines propostes s’ha fet. 
 
El Sr. Alcalde respon que, precisament, la proposta és per fer una modificació del 
pressupost perquè, al no estat constituïts, no van poder entrar per concurrència competitiva i 
així els hi podem donar els diners nominalment. 
 
El Sr. Serna diu que la seva pregunta és quin projecte ha presentat l’associació per tal que 
se li pugui donar. 
 
El Sr. Alcalde explica que a la concurrència competitiva es presenten projectes i es puntuen 
però, en aquest cas, estan fora de la concurrència competitiva i han volgut donar una ajuda 
a l’associació nova per no fer-los esperar a l’any vinent. 
 
El Sr. Serna diu que es tracta d’una ajuda particular. 
 
Pren la paraula el Sr. Salamé qui diu que l’import és el menor donat a les altres 
associacions i hauran de justificar les activitats un cop acabi l’any, tal i com es fa amb les 
assignacions directes. 
 
El Sr. Serna diu que aquesta era la seva pregunta si ho havien de justificar o no. 
 
El Sr. Boada diu que les assignacions directes van ser bastant criticades temps enrere i que 
si això li tornés a passar a alguna altra associació s’hauria de fer igual. A més diu que amb 
l’import donat estan d’acord perquè Can Serra és de les urbanitzacions més grans i per tant 
segurament li correspondria més. Per acabar diu que hi votaran a favor. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
 
1.4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 
PER SUPLEMENTS DE CREDITS FINANÇATS AMB ROMANENT DE TRESORERIA.-  

Resultant que, mitjançant providència de l’Alcaldia s'ha incoat expedient de modificació del 
pressupost mitjançant suplements de crèdits finançats amb el romanent líquid de tresoreria 
per a despeses generals procedent de la liquidació del pressupost de l'exercici 2021 tenint 
en compte la suspensió de les regles fiscals. 
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Resultant que l'activitat que promou aquest Ajuntament a l'àmbit de les seves competències 
exigeix la realització de despeses de caràcter específic i determinat per als quals no 
existeixen o són insuficients els crèdits existents del vigent pressupost i que no poden 
demorar-se fins l'exercici següent, atès que podrien perjudicar-se els serveis i activitats que 
presta l'Ajuntament. 
 
Vists l'informe emès per la Intervenció Municipal sobre el compliment dels objectius 
d'estabilitat pressupostària i regla de despesa, i sobre la possibilitat d'utilització del citat 
romanent de tresoreria per a despeses generals que consten en l'expedient i tenint en 
compte la suspensió de les regles fiscals acordada per l'Acord del Consell de Ministres de 6 
d'octubre de 2020, presentat al Congrés dels Diputats el 13 d'octubre de 2020 per a la seva 
autorització, i aprovat per aquesta Càmera en sessió de 20 d'octubre de 2020. Així mateix, 
conforme a l'Acord del Consell de Ministres de 27 de juliol de 2021, aprovat pel Congrés 
dels Diputats en sessió de 13 de setembre de 2021, es manté la suspensió de les regles 
fiscals per a l'exercici 2022. 
 
Considerant el que preveu l'article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i 
l'esmentat article 36.1-c) del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el 
Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de Pressupostos. 
 
En virtut del que s'ha exposat, previ dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior, 
reunida en sessió ordinària del dia 16 de novembre de 2022, al Ple de l’Ajuntament proposo 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits mitjançant suplements 
de crèdits finançats amb el Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals, el resum de 
la qual és el següent: 
 
 

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ Crèdits Inicials 
Mod. que es 

proposa 
Crèdits finals 

132 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 348.098,84 € 26.221,48 € 374.320,32 € 

132 124 Retribucions personal funcionari interí 48.362,80 € 21.725,44 € 70.088,24 € 

323 124 Retribucions personal funcionari interí 140.984,13 € 25.114,76 € 166.098,89 € 

326 227 Treballs realitzats per altres empreses i professionals 204.294,47 € 30.870,00 € 235.164,47 € 

920 641 Aplicacions informàtiques 33.058,23 € 7.500,00 € 40.558,23 € 

1532 210 
Invers nova en infraestructures i béns dest a l'ús general - 
camins 170.070,19 € 50.000,00 € 220.070,19 € 

2310 227 Mobiliari - Nou Mòdol Projecte Sis 160.500,00 € 10.000,00 € 170.500,00 € 

334 623 Maquinària i instal·lacions tècniques -Instal·lació punts de llum 10.270,78 € 10.000,00 € 20.270,78 € 

161 623 Maquinària i instal·lacions tècniques -Nou generador 762.846,06 € 3.500,00 € 766.346,06 € 

      1.878.485,50 € 184.931,69 € 2.063.417,19 € 

 
 
SEGON.- Declarar necessàries i urgents les referides despeses i la insuficiència d'altres 
mitjans per al seu finançament, que es realitzarà mitjançant el Romanent Líquid de 
Tresoreria per a Despeses Generals per l'import de la modificació. 
 

Romanent previ A 3.320.138,13 
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Romanent amb finançament afectat  B 306.420,33 
 

D.P.A  + D.I.P.P   -9.212,02 
 

Romanent per despeses generals (A-B) C 3.004.505,78 
 

Romanent despeses generals per finançament de projectes D 661.252,82 
 

Romanent despeses generals per despeses compromeses (A,D,AD) E 1.271.184,56 
 

Provisió contingències F 0,00 
 

Amortització del deute G 0,00 
 

Romanent despeses generals  (C-D-E-F-G) H 1.072.068,40 
 

Romanent per despeses generals utilitzat en l’expedient aprovat pel 
Ple en data 30/06/2022 I 728.769,59 

 

Romanent per despeses generals utilitzat en aquets expedient   184.931,69 
 

 
  
TERCER.- Exposar al públic l'aprovació inicial al tauler d'anuncis i al Butlletí Oficial de la 
Província per un període de quinze dies hàbils, comptats des del dia següent a la seva 
publicació al Butlletí Oficial de la Província, posant a disposició del públic la documentació 
corresponent, durant l'esmentat termini els interessats podran examinar la documentació i 
presentar reclamacions davant el Ple de la Corporació. 
  
QUART.- Que es doni compte al Ple de l'Ajuntament de les reclamacions i suggeriments que 
es formulin, que es resoldran amb caràcter definitiu, o en cas que no es presentin, l'acord 
provisional s'elevarà automàticament a definitiu. 
  
CINQUÈ.- L'acord d'aprovació definitiva i el resum per capítols de la modificació de crèdits 
haurà de publicar-se al Butlletí Oficial de la per a la seva vigència i impugnació 
jurisdiccional. 
 
La Sra. Fuster diu que van preguntar per l’import de camins i estructures,  a què correspon 
exactament. 
 
El Sr. Alcalde respon que es tracta de carrers i voreres però encara no han determinat les 
zones, ara hi estan treballant. 
 
La Sra. Miranda diu que hi votaran a favor. 
 
El Sr. Serna diu que, per una banda estan a favor de la modificació de crèdit per cobrir les 
retribucions complementàries de personal, la compra d’un generador per la brigada i les 
aplicacions informàtiques que suposen un total de 84.000 €. Però hi ha una sèrie de partides 
de les quals no els han donat explicacions, per exemple la partida per la que ha preguntat la 
Sra. Fuster, el mòdul del projecte SIS del que no en saben les característiques ni la 
ubicació, ni saben quina és la maquinaria ni instal·lacions tècniques i punts de llum que 
tenen una assignació de 10.000 €. Diu que és per tot això que reservaran el vot fins que 
tinguin les explicacions necessàries per poder decidir el vot. 
 
En relació al mòdul del projecte SIS, la Sra. Serra explica que es tracta d’un mòdul 
prefabricat que tenen pensat posar a Can Serra,  perquè ara l’Espai dels Infants s’està 
desenvolupant a una aula de Font de l’Orpina i degut a l’augment d’inscripcions, perquè el 
projecte està funcionant molt bé, es quedaran sense espai. Diu que, probablement, el mòdul 
vagi al camp de futbol de terra de Can Serra. 
 
Pel que fa als punts de llum el Sr. Alcalde diu que un va a la plaça del costat de l’ajuntament 
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i l’altra a la plaça Major,  perquè es troben que cada vegada que han de fer una activitat han 
de fer una instal·lació nova que cada vegada costa més diners i d’aquesta manera tindran 
els dos punts fixes. 
 
El Sr. Serna pregunta si el mòdul és de lloguer o compra. 
 
La Sra. Serra respon que serà de compra. 
 
El Sr. Boada diu que el 30 de juny van fer una altra modificació per suplements de crèdit per 
la que va felicitar a la interventora perquè quedava molt clara la modificació. En canvi, en 
aquesta no queda clar els 151.367 € que quedaran encara per disposar al pressupost i, per 
tant,  demana que li facin el prec a la interventora per a que ho tingui en compte. 
Segueix dient que veuen que 73.000 € dels 184.000 € se’n van a personal, més la partida 
de 52.000 € el capítol de personal pujarà 130.000 €, però no ha quedat gaire clar,  per això 
el prec per la interventora. 
 
El Sr. Alcalde diu que, en tot cas, el prec és per a ell perquè la responsabilitat és seva i no 
de la interventora. 
 
El Sr. Boada diu que s’abstenen, igual que faran en tots els punts del pressupost. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X   X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS    X X  

 
 
 
 
1.5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA PER L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 
MITJANÇANT TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT.-  

Resultant que aquesta Alcaldia va ordenar la incoació de l’expedient de transferència de 
crèdits  
 
Considerant que, de conformitat amb allò establert als articles 34 i 40.1 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos, l’estat 
de despeses del Pressupost de les Entitats Locals pot modificar-se, entre altres causes, per 
transferència de crèdits, que consisteix en modificar el Pressupost de despeses sense 
alterar la quantia total del mateix, imputant l’import total o parcial d’un crèdit a altres 
aplicacions pressupostàries amb diferent vinculació jurídica. 
 
Considerant que els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals -TRLRHL-, i 40.2 del 
Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos estableixen que les Entitats Locals regularan a les Bases d’Execució del 
Pressupost el règim de transferències establertes, en cada cas, l’òrgan competent per 
autoritzar-les. 
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Considerant que de conformitat amb allò previst a l’article 10 de les d’Execució del 
Pressupost municipal correspon a l’Ajuntament Ple, en concordança amb l’article 179.1 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, la competència per aprovar les 
transferències de crèdit quan afectin aplicacions pressupostaries  de diferents àrees de 
despesa correspon al Ple de l'Ajuntament, i s’exigirà el mateix compliment dels requisits 
indicats anteriorment en la referència als crèdits extraordinaris i suplements de crèdit. 
 
Considerant que les transferències de crèdit aprovades pel Ple han de seguir els mateixos 
tràmits sobre informació, reclamacions i publicitat que la legislació vigent exigeix per a 
l’aprovació del Pressupost, i el règim de recursos regulat per al mateix, per així establir-ho 
els articles 179.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 42 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, 
de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 
 
Considerant que les transferències proposades respecten allò exigit als articles 180 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, i 41 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, 
pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
Reguladora de les  
Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos. 
 
Considerant que s’ha incorporat a l’expedient l’informe de compliment de l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària exigit per l’article 16.2 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, pel qual s’aprova el reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de 
desembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seva aplicació de les entitats locals.Per tot 
això, i en virtut d’allò disposat a la Base d’Execució del Pressupost municipal nº 10.2 en 
concordança amb els articles 179.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals –TRLRHL-, 40.2 del 
Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
Pressupostos. 
 
Resultant que s'ha emès informe per la Secretaria Municipal. 
 
En virtut del que s’ha exposat, previ dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior, 
reunida en sessió del 16 de novembre de 2022, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del 
següent: 
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2310 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 68.011,34 € 1.020,17 € 69.031,51 € 

ALTES      

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

132 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 175.635,86 € 2.634,54 € 178.270,40 € 

132 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 348.098,84 € 0,00 € 348.098,84 € 

132 124 Retribucions personal funcionari interí 48.362,80 € 0,00 € 48.362,80 € 

151 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 38.557,43 € 578,36 € 39.135,79 € 

151 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 40.846,91 € 612,70 € 41.459,61 € 

151 124 Retribucions personal funcionari interí 85.850,57 € 1.287,76 € 87.138,33 € 

151 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 34.775,83 € 521,64 € 35.297,47 € 

161 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 42.777,50 € 641,66 € 43.419,16 € 

161 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 62.815,15 € 942,23 € 63.757,38 € 

161 124 Retribucions personal funcionari interí 67.898,86 € 1.018,48 € 68.917,34 € 

241 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 17.345,75 € 260,19 € 17.605,94 € 

241 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 13.520,91 € 202,81 € 13.723,72 € 

241 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 36.000,00 € 540,00 € 36.540,00 € 

320 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 16.811,93 € 252,18 € 17.064,11 € 

320 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 18.872,13 € 283,08 € 19.155,21 € 

323 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 21.113,62 € 316,70 € 21.430,32 € 

323 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 23.812,15 € 357,18 € 24.169,33 € 

323 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 248.076,51 € 3.721,15 € 251.797,66 € 

326 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 187.109,59 € 2.806,64 € 189.916,23 € 

330 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 16.811,93 € 252,18 € 17.064,11 € 

330 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 13.520,91 € 202,81 € 13.723,72 € 

330 124 Retribucions personal funcionari interí 25.424,12 € 381,36 € 25.805,48 € 

334 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 30.970,97 € 464,56 € 31.435,53 € 

341 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 16.813,39 € 252,20 € 17.065,59 € 

341 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 18.054,13 € 270,81 € 18.324,94 € 

342 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 91.754,89 € 1.376,32 € 93.131,21 € 

342 160 Seguretat social 28.079,51 421,19 28.500,70 

912 100 Retribucions càrrecs electes 233.926,96 € 3.508,90 € 237.435,86 € 

920 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 135.216,18 € 2.028,24 € 137.244,42 € 

920 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 174.914,46 € 2.623,72 € 177.538,18 € 

920 124 Retribucions personal funcionari interí 156.764,64 € 2.351,47 € 159.116,11 € 

920 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 42.328,61 € 634,93 € 42.963,54 € 

931 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 42.941,53 € 644,12 € 43.585,65 € 

931 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 48.158,90 € 722,38 € 48.881,28 € 

932 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 22.838,54 € 342,58 € 23.181,12 € 

934 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 13.256,72 € 198,85 € 13.455,57 € 

934 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 20.418,00 € 306,27 € 20.724,27 € 

934 160 Seguretat social 11.026,50 165,40 11.191,90 

1721 120 Retribucions bàsiques personal funcionari 32.367,86 € 485,52 € 32.853,38 € 

1721 121 Retribucions complementàries  personal funcionari 35.442,94 € 531,64 € 35.974,58 € 

1721 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 10.447,00 € 156,71 € 10.603,71 € 

2310 124 Retribucions personal funcionari interí 16.211,00 € 243,17 € 16.454,17 € 

2310 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 21.886,01 € 328,29 € 22.214,30 € 
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2311 124 Retribucions personal funcionari interí 20.443,34 € 306,65 € 20.749,99 € 

2311 160 Seguretat social 6.098,01 9,22 6.107,23 

3321 124 Retribucions personal funcionari interí 19.830,65 € 297,46 € 20.128,11 € 

3321 130 Retribucions bàsiques personal laboral fixe 22.962,40 € 344,44 € 23.306,84 € 

4411 131 Retribucions complementàries personal laboral fixe 8.370,92 € 125,56 € 8.496,48 € 

4411 160 Seguretat social 2.404,38 36,07 2.440,45 

132 160 Seguretat social 205.280,36 € 3.079,21 € 208.359,57 € 

151 160 Seguretat social 59.616,77 € 894,25 € 60.511,02 € 

161 160 Seguretat social 63.691,84 € 955,38 € 64.647,22 € 

1721 160 Seguretat social 23.114,72 € 346,72 € 23.461,44 € 

2310 160 Seguretat social 38.012,28 € 570,18 € 38.582,46 € 

241 160 Seguretat social 20.169,39 € 302,54 € 20.471,93 € 

320 160 Seguretat social 10.576,64 € 158,65 € 10.735,29 € 

323 160 Seguretat social 134.258,99 € 2.013,88 € 136.272,87 € 

326 160 Seguretat social 55.440,91 € 831,61 € 56.272,52 € 

330 160 Seguretat social 16.588,01 € 248,82 € 16.836,83 € 

3321 160 Seguretat social 12.637,68 € 189,57 € 12.827,25 € 

334 160 Seguretat social 8.978,50 € 134,68 € 9.113,18 € 

341 160 Seguretat social 11.540,80 € 173,11 € 11.713,91 € 

912 160 Seguretat social 53.008,25 € 795,12 € 53.803,37 € 

920 160 Seguretat social 189.389,83 € 2.840,85 € 192.230,68 € 

931 160 Seguretat social 30.327,29 € 454,91 € 30.782,20 € 

TOTAL     3.868.611,34 € 52.000,00 € 3.920.611,34 € 

            

  

 
 
     

BAIXES      

PROG. ECONOM. DESCRIPCIÓ 
Crèdits 
Inicials 

Modificació 
pressupostària  

Crèdits finals 

920 50000 Dotació fons de contingència 52.000,00 € 52.000,00 € 0,00 € 

      
 
 
 

ACORD 

 PRIMER.- L’aprovació inicial de l’expedient de transferència de crèdits, que es concreta 
en els següents extrems: 

SEGON.- Sotmetre l’acord que s’adopti a informació pública per termini de 15 dies hàbils, 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província l i al Tauler d’Edictes de l’Ajuntament 
per tal que els interessats puguin formular reclamacions. 

TERCER.- L’expedient s’entendrà definitivament aprovat si durant el termini d’exposició 
pública no es presenten reclamacions; a aquests efectes, per l’Alcaldia es dictarà Resolució 
elevant l’acord d’aprovació inicial a definitiu i ordenant la publicació al Butlletí Oficial de la 
Província.   
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Intervé la Sra. Fuster qui diu que, segons ha entès,  les modificacions pugen 52.000 € i 
obeeixen als endarreriments de l’increment de sou del personal de l’ajuntament des de 
gener a novembre. 

El Sr. Alcalde diu que es tracta exclusivament de l’increment degut al pacte del govern de 
Madrid amb els sindicats. 

La Sra. Fuster diu que estan d’acord. 

La Sra. Miranda diu que hi votaran a favor. 

El Sr. Serna diu que també hi votaran a favor,  però demanen un aclariment del romanent i 
saber si amb els 52.000 € de la contingència s’esgota aquesta partida.  

El Sr. Alcalde aclareix que en aquest punt parlen del fons de contingència i no del romanent. 
Explica que on diu crèdits inicials 52.000 €  vol dir que la partida tenia 52.000 €,  i si la 
modificació de crèdit és de 52.000 € vol dir que esgoten la partida, per això una part del 
romanent va destinat al mateix, a temes de personal del capítol 1. 

El Sr. Serna pregunta si no s’arriba amb els 52.000 €. 

El Sr. Alcalde respon que no. 

El Sr. Serna pregunta com queda el romanent de tresoreria. 

El Sr. Alcalde respon que, tal i com ha dit el Sr. Boada, queden uns 150.000 € . 

Intervé el Sr. Baoda qui diu que les modificacions que estan fent son gairebé totes del 
capítol 1 i,  tenint en compte que el pressupost d’aquest capítol pujava 4.132.000 €, si 
agafen el programa 132, econòmic 121, tenien un crèdit inicial de 348.000 € i posa 0,  
perquè ho han cobert amb l’anterior punt de l’ordre del dia, però revisant el romanent 
incorporat veuen que s’està cobrint un 3% i no només l’1,5% de la pujada dels sous. 

El Sr. Alcalde respon que al fons de contingència hi va tot per l’1,5 %, però amb això no hi 
arriben i han d’agafar una part més de romanent i, a més, l’altra part de capítol 1 son 
suplències,  per exemple ara mateix tenen 5 conserges, els de les baixes i les substitucions. 

El Sr. Boada diu que l’1,5 % del pressupost inicial son 62.000 € i, per tant, els altres 63.000 
€ corresponen a d’altres coses del capítol 1 i,  si haguessin posat tot el capítol 1 des d’un 
principi,  els quadrarien els números. 

El Sr. Alcalde diu que des d’un començament ja ha dit que a més de l’1,5 % també hi havia 
substitucions i altres. 

El Sr. Boada pregunta si això es farà amb caràcter retroactiu. 

El Sr. Alcalde respon afirmativament. 

EL Sr. Boada pregunta què passa amb la part que correspondria al Sr. Gibert. 

El Sr.Alcalde respon que li recull el prec  i ho consultarà. 

Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent sentit dels vots:  
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 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X  X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS     X  

 

  

1.6.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL UIPV,  SOBRE LES OCUPACIONS 
CONFLICTIVES I DELINQÜENCIALS . 

El grup municipal d’ Unió Independent per Vacarisses (UIPV) en virtut de l'article 106.1 i 
106.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, presentem per al seu debat, votació i aprovació si escau la següent 
proposta: 
 
Les ocupacions il·legals delinqüencials són un greu problema que fa la vida impossible als 
veïns que la pateixen i provoca un sentiment d’impotència a molts dels nostres ajuntaments i 
alcaldes perquè no tenen eines per restablir la convivència en els seus municipis.  
 
Aquestes ocupacions són utilitzades sovint per màfies que s’aprofiten d’uns immobles que 
sabem que el propietari no farà res i que provoca que amb el pas del temps, la convivència i 
la pau social en molts barris i poblacions del nostre país es degradi enormement. 
 
Els propietaris no fan res perquè són immobles propietat d’entitats financeres, fons 
especulatius, la SAREB, o persones jurídiques considerades grans tenidors. Aquests 
propietaris no actuen judicialment, i es desentenen dels problemes que generen aquestes 
ocupacions delinqüencials. 
 
També a un mandat parlamentari per actuar contra les ocupacions i la usurpació 
d’habitatges on hi ha un major risc de l’acció de grups delinqüencials que han convertit 
l’ocupació en un negoci, minvant el dret de les persones vulnerables a adquirir un habitatge 
social i, a la voluntat del Govern de garantir la convivència i facilitar instruments per resoldre 
una situació que provoca greus conflictes i degrada comunitats i barris, quan els propietaris 
dels immobles no actuen per solucionar-ho. 
 
És per això que, des de Unió Independent per Vacarisses (UIPV), fem una crida als tribunals 
de justícia i a la fiscalia de Catalunya perquè implementin i apliquin, com ja fan a altres llocs 
de l’Estat, protocols que permetin uns tràmits ràpids i efectius per a desallotjar l’immoble 
ocupat il·legalment que genera greus problemes de convivència. 
Per tot això, el grup municipal de Unió Independent per Vacarisses (UIPV), presenta els 
següents acords: 

ACORDS 

PRIMER.- Donar eines als alcaldes i comunitats de propietaris per acabar amb l’ocupació 
d’immobles -pisos, finques, naus, i parcel·les en urbanitzacions- que provoquen greus 
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problemes de convivència en l’entorn i generen alarma social entre els veïns, perquè es 
tracta d’una ocupació delinqüencial. 
 
SEGON.- És necessari també, destinar a habitatge social els immobles recuperats per fer 
front a una de les emergències que viu el país: la falta d’habitatge. 
 
TERCER.- Impulsar la modificació del llibre V del Codi Civil de Catalunya, relatiu als drets 
reals, per facultar els ajuntaments i les comunitats de propietaris. La modificació facultarà 
jurídicament els ajuntaments i les comunitats de veïns afectades perquè puguin instar 
judicialment les desocupacions en aquests casos que generen alteració greu de la 
convivència i creïn alarma social.  
 
QUART.- Modificar la llei de l’habitatge i afegir una nova tipologia de conducta com a 
exemple d’incompliment de la funció social de l’habitatge. 
 
CINQUÈ.- Modificar la Llei d'Enjudiciament Criminal mitjançant la introducció d'una mesura 
de desallotjament en el termini màxim de 48 hores, des de la petició cautelar de 
desallotjament, quan els ocupants de l'immoble requerits no exhibeixin el títol jurídic que 
legitimi la seva permanència a l'immoble. 
 
SISÈ.- Modificar de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, 
per possibilitar que els ajuntaments puguin tenir instruments que els permetin intervenir 
contra els efectes perjudicials a la seguretat i a la convivència ciutadana que genera la 
comissió de conductes delictives derivades de l'ocupació il·legal. 

SETÈ.- Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat, a la conselleria de Justícia, 
a la consellera Gemma Ubasart, al Parlament de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol, 
al Congrés dels Diputats i al Senat,  a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació 
Catalana de Municipis i a l’Associació de Municipis per la Independència. 
El Sr. Avilés llegeix la moció. 

La Sra. Fuster diu que, després de valorar la moció, no la comparteixen perquè veuen un 
enfoc cap a les ocupacions delinqüencials. Sí que estan d’acord en que no es pot 
permetre la pertorbació de la tranquil·litat i seguretat de la població, però creuen que 
aquestes situacions d’ocupació delinqüencials s’han de resoldre per vies alienes a ells. 
Tenen els cossos de seguretat de l’estat i els agents jurídics, per tant, tot el que es faci al 
respecte serà el compliment de la llei i s’executarà el que sigui oportú dins d’aquesta 
ocupació delinqüencial i conflictiva. 
Per altra banda la Sra. Fuster diu que el tema principal de les ocupacions no és aquest, 
sinó que el que han de regular i tractar son la resta de situacions d’ocupacions, que son 
les que obeeixen a situacions de vulnerabilitat o precarietat de les famílies o persones 
que s’hi troben. Segueix dient que aquestes situacions es solucionaran pressionant als 
grans tenidors i entitats bancàries per tal que resolguin fer lloguer social en aquests 
edificis desocupats, i aquesta és la batalla que s’ha de dur a terme.  
També diu que han trobat a faltar que es parli de la situació a Vacarisses, perquè ja 
saben que és un problema general a tot l’estat. 
Per acabar diu que, en l’anterior legislatura, des de la regidoria d’Habitatge i Acció Social, 
a través de la mesa d’emergència, es van aconseguir 3 habitatges de lloguer social per 
famílies en que es va valorar que el necessitaven,  i pregunta si s’està fent alguna 
actuació per aconseguir més habitatges i si es sancionarà i pressionarà a les entitats 
bancàries per forçar-los a donar aquests lloguers socials. 
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La Sra. Miranda diu que estan d’acord amb el que ha comentat la Sra. Fuster, des del 
Partit Socialista creuen que es tracta d’un tema molt important que s’ha de solucionar,  
però no creuen que siguin els ajuntaments, sinó la Generalitat, el Parlament, el mateix 
estat,  qui pot solucionar-ho aplicant i modificant lleis, i és per tot això que s’abstenen. 
 
El Sr. Serna diu que ells van en la mateixa línia i veuen que no és una moció pensada per  
Vacarisses, com ells creuen que hauria de ser. Afegeix que el seu parer està dividit 
perquè,  per una banda son conscients del problema que tenen a Vacarisses amb les 
ocupacions i alguns d’ells ho pateixen molt a prop de casa seva i, per altra banda, creuen 
que es una tasca molt difícil perquè, fins i tot des d’alguns estaments públics, es facilita 
aquesta ocupació, no legislen amb duresa, tant per part de la Generalitat com per part del 
govern de l’estat. 
També diu que els agradaria que és complís el primer acord de la moció, donar eines als 
alcaldes i comunitats de propietaris perquè, si fos així, no tindrien els problemes que 
tenen ni a Vacarisses ni a cap altre poble de Catalunya. A més és una moció molt 
adreçada a un grup polític que no té res a veure amb Unió Independent per Vacarisses. 
Per acabar diu que s’abstenen. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que Unió Independent per Vacarisses s’ha passat 30 anys 
dient que Esquerra presentava mocions genèriques i ara  presenta aquesta i a més amb 
l’error de posar-la en nom d’Unió Independent i a la meitat a nom de Junts per Catalunya. 
Remarca aquest canvi de parer, quan pensaven que les mocions genèriques no eren 
importants,  fins i tot els van arribar a demanar que no les presentessin i ara ells fan el 
mateix. 
Per altra banda diu que parlen d’habitatge social quan ells van estar en contra de 
construir habitatge social a Vacarisses fa uns quants anys,  i així ho van manifestar amb 
arguments que no vol reproduir. 
L’Alcalde segueix dient que creu que es tracta d’una moció que no la podrien ni arribar a 
votar perquè, que ell sàpiga, l’ajuntament no pot impulsar la modificació del llibre cinquè 
del Codi Civil, ni modificar la llei de l’habitatge, ni la d’enjudiciament criminal, ni modificar 
la llei 7/1985 ..., per tant , per ell està del tot mal plantejada, en tot cas hauria de posar 
alguna altra cosa com instar a algú a modificar aquestes lleis, i torna a dir que per ell no 
es pot ni votar. 
Pel que fa al cos de la moció diu que està molt d’acord amb la línia que han defensat les 
companyes, no es pot posar al mateix sac una ocupació econòmica  amb una ocupació 
delinqüencial. Explica que, fa poc, a Vacarisses es va “desnonar” a una persona que 
estava ocupant casa seva i els pregunta si a aquesta persona també la farien fora, quan 
el que li ha passat és que no ha pogut pagar la hipoteca i va tenir una ordre de 
desnonament, hi va haver un llançament i va tornar a ocupar casa seva.  
El Sr. Alcalde pregunta als representants d’Unió Independent si a aquestes persones 
també les farien fora de casa seva. 
També diu que poden estar a favor d’alguna de les coses que es plantegen, la veuen 
malgrat tot populista, que barreja conceptes per tal de generar una confusió i estat 
d’alarma que, en alguns moments, pot arribar a ser perillós. 
Torna a insistir en que és molt important separar l’ocupació delinqüencial de l’ocupació 
econòmica i, com sempre,  des de que es fan propostes des de la dreta no es va a l’arrel 
de la problemàtica, la problemàtica algú l’ha provocada perquè és algú que no pot pagar 
una hipoteca i se’n va al carrer, amb fills menors moltes vegades, i que ocupen una casa 
precisament per donar sostre als seus fills. Per tant entenen que en aquest cas també els 
farien fora perquè no estan discriminant entre la econòmica i la delinqüencial.  
Segueix dient que comparteixen que cal lluitar contra les ocupacions delinqüencials i 
destinar-hi tots els recursos possibles, com s’està fent des de el Departament d’Interior,  i 
caldria canviar la normativa estatal per donar  més força o més eines als cossos policials 
per actuar davant d’aquests fets. 
Per acabar diu que defensen que és indispensable no fer demagògia amb aquests casos, 
com sovint veuen, i que cal treballar des d’una òptica del dret a l’habitatge, ampliar els 
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recursos municipals en aquest cas per a treballar per a l’emergència habitacional i 
l’ampliació del parc públic d’habitatge. Diu que, com a societat,  no es poden permetre fer 
demagògia amb una temàtica tan important i els recorda que son a les portes d’una nova 
crisi que tornarà a portar a moltes famílies a que marxin al carrer i hagin de tornar a 
ocupar les seves cases, per això la importància de diferenciar l’ocupació delinqüencial de 
la resta, cosa que no queda reflectida a la moció. Malgrat tot, com que hi ha algun punt 
amb el que podrien estar d’acord, s’abstindran, a no ser que prefereixin deixar-ho damunt 
la taula i entre tots presentar una moció o una postura conjunta tots els partits d’aquest 
ajuntament en front de l’ocupació a Vacarisses. 
 
Intervé el Sr. Avilés qui diu que la moció parla clarament del tipus d’ocupació de la que 
estan parlant, ocupacions conflictives i delinqüencials, en cap cas estarien sota aquest 
paraigües les ocupacions de famílies vulnerables, en aquest cas hi ha d’haver polítiques 
a nivell municipal que donin solucions que passin per l’habitatge social, ells en cap cas 
han parlat d’aquest tipus d’ocupació ,  si la moció no ho deixa clar,  no hi ha cap 
inconvenient en fer una esmena. 
Segueix dient que, des de fa molts anys viuen a Vacarisses ocupacions d’aquesta mena i 
han escoltat per part del govern que no tenen la llei de part seva per actuar com voldrien 
i, el que pretenen amb aquesta moció, és fer canviar la llei, fer instància als diferents ens 
per poder fer que d’alguna manera no tinguin aquests tipus d’ocupacions al municipi. 
Explica que aquesta moció no neix d’Unió Independent de Vacarisses sinó, tal i com han 
dit, de Junts per Catalunya, però han tingut l’ocasió d’aplicar una política transversal que 
precisament és el que pretenen a la coalició que presentaran a les properes eleccions,  i 
veuen l’oportunitat de que aquesta moció faciliti la convivència dels veïns de Vacarisses 
en quan a l’ocupació. 
En relació a que s’han posicionat en contra de l’habitatge social en el passat, diu que a ell 
li agradaria que li concretin en quin moment, en quin acte, doncs creu que això no ha 
passat mai. 
 
El Sr. Alcalde els recorda que els anys 2009-2011 es va voler fer habitatge social i el seu 
partit es va posicionar en contra. 
 
El Sr. Boada també demana que els concretin quin acord és el que van votar en contra. 
 
El Sr. Alcalde li pregunta al Sr. Boada si es van posicionar a favor de l’habitatge social 
que es va voler fer fa 4 mandats enrere. 
 
El Sr. Avilés respon que si va ser així hi hauria alguna raó de pes. 
 
El Sr. Boada pregunta si es refereix als habitatges del Passeig de les Oliveres doncs, en 
aquell moment del que estaven en contra era del lloc triat, doncs s’anaven a fer pisos a 
una urbanització. Diu que amb el nou planejament han posat per fer habitatge social al 
camp de futbol, per exemple. Torna a dir que no recorda cap acord de fer habitatge social 
i que Unió Independent hagi dit que no. Afegeix que al projecte del Passeig de les 
Oliveres també hi va haver molta gent que s’hi va oposar, no només Unió Independent, i 
torna a dir que el problema no era l’habitatge social sinó que allà no tocava. 
Adreçant-se al Sr. Alcalde li diu que un altre tema és que ell ara ho vulgui fer servir per 
altres coses, però ells mai s’han negat a que es fessin els pisos. 
 
El Sr. Avilés insisteix que a Vacarisses han tingut episodis d’ocupacions il·legals i 
conflictives, diu que a la festa major del Ventaiol hi va haver un ocupació il·legal que tenia 
conflictes amb els veïns i hi va haver una agressió a un veí amb una arma de foc,  i 
precisament es refereixen a aquest tipus d’ocupacions. 
 
El Sr. Alcalde pregunta que hi té això a veure. 
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El Sr. Avilés diu que es tractava d’una ocupació il·legal que tenia atemorits als veïns,  i és 
aquest tipus d’ocupació al que es refereixen, igual que quan hi ha actes delictius en 
finques apartades que les fan servir per plantar marihuana. 
 
El Sr. Alcalde respon que en aquest cas la majoria de vivendes son llogades, no 
ocupades. 
 
El Sr. Avilés diu que també n’hi ha d’ocupades i son aquestes a les que es refereixen. 
 
El Sr. Alcalde li respon que a la moció hauria de quedar reflectit perquè no s’entén res. 
 
El Sr. Avilés diu que sí s’entén, però una altra cosa és que no es vulgui entendre. 
 
El Sr. Alcalde respon que no ho ha entès cap dels partits i ha quedat clar que barregen 
una cosa amb l’altra. 
 
El Sr. Avilés diu que no tenen cap inconvenient en deixar-la sobre de la taula i 
consensuar-ne una altra entre tots. 
 
El Sr. Alcalde diu que l’han presentat ells i per tant son ells qui han de decidir si deixar-la 
sobre de la taula. 
 
El Sr. Avilés diu que hi estan d’acord que la deixen amb el compromís de presentar-ne 
una conjunta per poder actuar sobre les ocupacions conflictives delinqüencials i acotar 
ben bé quin tipus d’ocupacions son unes i les altres, i veure com es pot abordar el 
problema que tenen al municipi. 
 
El Sr. Alcalde recorda que el problema afecta arreu del país i que implica modificar lleis 
que ells no poden modificar. 
 
El Sr. Avilés diu que la deixaran sobre de la taula. 
 
 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi ha. 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA 
JUNTA DE GOVERN LOCAL EL DIA 24 I 27 D’OCTUBRE DE 2022, I EL 2, 7 I 15 DE 
NOVEMBRE DE 2022.- 
 
Es dona compte de les actes de les junta de govern local de les quals s’ha fet entrega de la 
minuta corresponent. 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 336/2022, de 21/10/2022, al 371/2022 de 
17/11/2022), (Medi Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 63/2022, de 25/10/2022, al 
65/2022, de 15/11/2022), (Obres i Serveis, del 54/2022, de 16/11/2022, al 56/2022, de 
14/11/2022), (Sanitat, Tinença Responsable i Benestar Animal, el 22/2022, de 10/11/2022 al 
23/2022 de 10/11/2022), (Urbanisme, del 275/2022, de 19/10/2022, al 299/2022, de 
15/11/2022), (Esports, del 27/2022, de 20/10/2022, al 28/2022(bis), de 20/10/2022), 
(Educació, del 25/2022, de 11/11/2022, al 26/2022, de 15/11/2022), (Acció Social, del 
76/2022, de 4/11/2022, al 77/2022, de 4/11/2022), (Organització Interna, el 15/2022, de 
16/11/2022), (Joventut del 13/2022, de 4/11/2022, al 14/2022, de 11/11/2022), (Turisme, 
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Comerç i Consum, el 6/2022, de 8/11/2022).-   
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
3.4.-DONAR COMPTE DE L’ INFORME TRIMESTRAL DE TRESORERIA QUE S’HA 
TRAMÈS AL MINISTERI D’HISENDA I A LA DIRECCIÓ GENERAL DE POLÍTICA 
FINANCERA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT DE LA LLEI 
15/2010, RELATIU AL TERCER TRIMESTRE DE 2022.- 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa l’article 4 
del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i següents de la Llei 
39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten el següent informe en 
l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
 
L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, per la 
qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les factures 
impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2022. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la 
Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva publicació, es a dir el dia 7 de juliol 
de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels terminis de pagament, i la lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, dins les quals si troben les realitzades per les administracions 
públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del pressupost de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes per part 
de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de Contractes del 
Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment dels 
terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració General de 
l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les obligacions pendents en 
les quals s’estigui incomplint el termini. 

 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública sobre 
el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 

 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar trimestralment un 
informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions 
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de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les obligacions 
pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 

 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest informe 
s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques 
i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord amb els seus 
estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats locals. Aquests 
òrgans poden igualment requerir la remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un informe 
periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part de les 
administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  previstos 
en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà necessariament el 
número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  incomplint el termini,  així 
com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents del Ministeri d’ Hisenda i 
Administracions Públiques  i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, als de les Comunitats Autònomes 
que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, tingui  atribuïda la tutela financera de las 
Entitats locals, sense perjudici de la seva possible presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al 3er trimestre de l’any 2022 ja s’han presentat als òrgans competents del 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i, al Departament d’Economia i Finances de la 
Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu al 
respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local”, 
l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha d’incorporar 
a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o els documents 
justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació en el dit 
registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o l’òrgan 
gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en el termini de 15 dies comptats des del dia de 
la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta informació, ha de publicar un informe agregat de la 
relació de factures i documents que se li hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde comença donant les dades de l’atur, que aquest mes ha pujat en 3 aturats 
més i s’ha situat en el 3,23 %, 2 punts per sota de la mitjana del Vallès Occidental. 
 
En relació a les queixes per les pudors de l’abocador diu que el mes de novembre n’hi ha 
hagut 7, en comparació amb les 3 del mes de novembre de l’any passat i  les 17 de fa un 
parell d’anys. També informa que va anar a l’abocador a parlar directament amb el director 
per saber què s’estava fent allà de primera mà.  
Demana disculpes per haver-se oblidat d’enviar-los l’informe del tècnic, diu que avui els hi 
haurien d’haver enviat. 
Pel que fa a la connexió al pou del Palà,  diu que demà es reuneixen novament amb el Sr. 
Samuel Reyes, director de l’ACA, amb qui han d’acabar d’aclarir de quina manera s’ha de 
fer aquest projecte i aquesta obra i també per saber perquè les analítiques del pou del Palà 
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s’estan endarrerint a Salut. 
 
Per altra banda diu que la comissió de seguiment de l’abocador es reunirà el 15 de 
desembre a les quatre de la tarda, perquè és l’hora que pot venir el director de l’Agència 
Catalana de Residus,  per tant la data i l’hora no l’han posat ells. 
 
Dels pressupostos diu que hi estan treballant i que es volien esperar a que acabin de sorgir 
diversos aspectes..., com saben les plusvàlues han baixat a la meitat, l’any vinent hi ha 
d’haver una pujada salarial del 2,5 % que pot arribar a ser del 3%, de l’abocador no estan 
entrant diners i els subministraments alguns s’han duplicat i, fins i tot triplicat, el que fa molt 
complicat elaborar un pressupost. Diu que es tracta d’una situació amb la que s’estan 
trobant molts ajuntaments, perquè si pugen les despeses i baixen els ingressos és molt 
difícil. 
Segueix dient que s’estaven esperant perquè sembla ser que l’estat posarà un 3% més en 
els tributs de l’estat, la Generalitat pujarà un 7% els tributs i avui, al ple de la Diputació de 
Barcelona, s’havia d’aprovar una nova partida de resiliència que serà de 50 milions d’euros 
per tota la demarcació i que es podran fer servir per quadrar el pressupost, condicionat per 
tots aquests factors,  i que augura a Vacarisses i molts altres municipis anys difícils per les 
administracions públiques, en aquest cas pels ajuntaments, que son els que estan a primera 
línia, si per part de l’estat no es posen més recursos per fer front a aquesta crisi en la que 
ens trobem. 
 
També informa que s’ha multat a 3 propietaris que van fer un mal ús de l’aigua i la Policia ho 
va detectar, per això es van fer les 3 denúncies que comportaran una multa de 375 €,  i hi 
ha alguna més que s’ha d’acabar de gestionar. 
 
 
4.1.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DEL 25 DE NOVEMBRE DE 2022. DIA 
INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA VERS LES DONES.- 
 
Avui, 25 de novembre, ens convoquem per commemorar el Dia Internacional per a 
l’Eliminació de la Violència vers les Dones. La violència masclista té moltes formes i 
l’impacte en les seves vides depèn, en gran mesura, de la garantia d’accés a drets bàsics 
per a la seva reparació. 

De totes les formes de violència masclista, les violències sexuals són les més prevalents, 
les més invisibilitzades i les més naturalitzades. Tot això fa de les violències sexuals un 
component central del patriarcat. No tenen a veure amb el sexe sinó amb el poder. El poder 
de cosificar, d’humiliar, de dominar, de disciplinar, de generar por i de restringir la llibertat de 
les nenes, les adolescents i les dones. El poder de crear l’expectativa social que els homes 
han de prendre la iniciativa en el sexe i no aturar-se fins rebre una negativa directa. Fins i tot 
el poder d’ignorar una negativa o de traspassar els límits amb la insistència. 

També el poder de produir un sentiment de vergonya per haver patit una agressió sexual, el 
poder de responsabilitzar i culpabilitzar les víctimes/supervivents (com anava vestida, què 
havia consumit, en quin lloc estava, si anava sola...) en lloc d’assenyalar l’agressor com a 
únic responsable. O el poder de posar en dubte la intenció de les denunciants. I, de manera 
cabdal, el poder de crear un imaginari en què les agressions les comet un desconegut a 
l’espai públic amb perfil psicòpata i depravat, malgrat que la major part de les agressions, 
especialment aquelles més greus, ocorren en espais considerats privats i els agressors més 
habituals no tenen un perfil concret. Les cometen amics, parelles, companys d’estudis o de 
feina, veïns, familiars o referents propers. 

Els moviments feministes d’arreu del món s’han rebel·lat contra aquest poder patriarcal, han 
assenyalat les causes i les conseqüències de les violències sexuals i n’han identificat les 
diverses expressions en tots els àmbits en què ocorren (familiar, de la parella, social o 
comunitari, laboral, educatiu, digital o polític). També han denunciat la cultura de la violació 
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que normalitza i accepta la violència sexual envers les dones i han generat una onada de 
sororitat per reconèixer la veu de les dones que denuncien i per acompanyar-les. 

Simultàniament, els feminismes han impulsat dos grans canvis. En primer lloc, han posat el 
consentiment al centre. La llibertat sexual inclou practicar sexe tan sovint com es vulgui i 
amb qui es vulgui, així com rebutjar fer-ho. Això interpel·la tota la societat i especialment als 
homes, perquè es desprenguin dels estereotips i dels rols de gènere en què els socialitza el 
patriarcat, perquè aprenguin a identificar en ells mateixos i en el seu entorn d’amistats, 
familiars i companys de feina o d’oci totes aquelles actituds i conductes que legitimen, 
banalitzen o que directament constitueixen violència sexual. 

I, en segon lloc, els feminismes han exigit que es faci efectiva la diligència deguda dels 
poders públics i que s’erradiqui tota forma de violència institucional. Una responsabilitat que 
abasta tant les polítiques de prevenció com les de reparació, les quals han d’estar 
suficientment dotades de recursos econòmics i requereixen la màxima col·laboració i 
cooperació interinstitucional i intersectorial. 

Aquest és el compromís que refermem totes les institucions polítiques del país. Un 
compromís amb la garantia de tots els drets que es veuen vulnerats amb les violències 
sexuals: des del dret a la seguretat, al dret a la integritat física i psicològica, passant pel dret 
a la salut, el dret a l’educació o el dret a la participació social i política. En definitiva, un 
compromís amb la llibertat de les dones que ens ha de fer també una societat més lliure. 

 

Intervé el Sr. Alcalde qui, abans de que la regidora faci lectura del manifest, vol posar en 
valor que el 25N, que és més vigent que mai ja que hi ha molts tipus de violències contra les 
dones i tot i que a vegades aquesta violència és de dones contra dones, hi ha un 
denominador comú que és atacar les dones i, normalment aquest discurs i atacs venen de 
la dreta i extrema dreta,  com es va posar ahir de manifest al Congreso de los Diputados.  
Per tant no poden passar per alt dir-ho, en paraules de la consellera Tània Verge “ la 
violència política contra les dones, especialment contra les dones que defensen polítiques 
feministes, no es pot assumir com el cost o el preu de fer política”, per tant,  des d’aquí tota 
la sororitat per la ministra de l’estat Sra. Irene Montero. 

A continuació la Sra. Carbó llegeix la declaració institucional del 25 de novembre de 2022, 
Dia Internacional per a l’eliminació de la Violència vers les dones. 

 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster qui comença agraint al Sr. Alcalde les paraules de suport cap 
a la ministra d’Igualtat doncs, la manca de respecte, els insults i aquestes postures que 
s’estan veient darrerament,  no conjuguen amb el que ha de ser la política estatal ni de 
qualsevol altra administració. 
Adreçant-se al Sr. Casas li pregunta si ja tenen l’estudi dels captadors permanents,  doncs 
ja estan tots col·locats i funcionant i, per tant, ja en poden obtenir dades. 
També al regidor d’Obres i Serveis li pregunta per la mini depuradora del Pou Gran, si 
finalment s’ha licitat i quines actuacions s’han de fer en breu i el cost d’aquestes, a més de 
l’asfaltat que es va parlar amb la portaveu del Pou Gran, Ca l’Oliva i la masia. 
En relació a la marquesina de l’institut, que entra dins dels pressupostos participatius 
bianuals, pregunta per quan està previst fer-la,  doncs acabarà la legislatura i no veuran 
l’execució d’aquesta, votada pels ciutadans. 
Adreçant-se a l’alcalde li diu que aquest problema amb les analítiques de salut, motiu pel 
qual el pou del Palà està endarrerit, ja s’assembla al que va passar amb Endesa i el pou de 
Torreblanca i, tenint la situació de sequera que tenen, haurien de fer força o es tornaran a 
trobar en una situació apurada. 
Adreçant-se al regidor de mobilitat li pregunta pel número d’usuaris de l’autobús des de l’any 
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2019, igual que va fer en el darrer ple. 
També pregunta per les obres de la pista de Can Serra, doncs la previsió va ser molt 
optimista però creuen que van endarrerides. 
Adreçant-se al Sr. Alcalde li pregunta si presentaran els pressupostos el proper ple o 
s’esperaran un temps més. 
Explica que, quan han tractat la moció dels ocupes, ella ha fet referència a les actuacions 
que es van fer des de Habitatge en l’anterior legislatura conjuntament amb Acció Social 
respecte els habitatges de la mesa d’emergència,  i pregunta si aquesta legislatura s’ha fet 
alguna cosa en aquest sentit. 
Per acabar pregunta per la possibilitat de sancionar a grans tenidors o entitats bancàries per 
poder aconseguir lloguers socials. 
 
Pren la paraula la Sra. Serra qui explica que en l’anterior mandat van aconseguir dos 
habitatges de lloguer social que es van negociar directament amb Habitatge de la 
Generalitat per dues famílies concretes, no és que els cedissin els habitatges, sinó que eren 
de lloguer social de la Generalitat, arrel d’un acord amb el BBVA. Explica que un cop es va 
acabar aquesta cessió amb el BBVA no hi ha hagut renovació, tot i que es va intentar, però 
ara la situació és a la inversa, no arribaran a cap acord perquè ara s’està llogant i venent 
habitatge, ja no estan en la situació d’aquell moment, hi van tornar a anar per negociar però 
ja els van dir que era inviable. 
 
En relació a la sanció a grans tenidors, la Sra. Moral diu que hi estan treballant però estan 
sense recursos perquè no tenen tècnic ni tècnica. A més hi ha un protocol que va publicar la 
Diputació de Barcelona, molt feixuc i costa molt de posar en marxa, però hi estan treballant i 
espera poder començar a enviar escrits d’advertiment als grans tenidors abans d’acabar la 
legislatura. 
 
La Sra. Fuster diu que no comparteix el tema de recursos, doncs ella és regidora d’habitatge 
de la mateixa representació política que la resta de regidors de l’ajuntament,  per tant els 
recursos son prioritats i si es volés prioritzar l’habitatge, com a dret fonamental, s’hi haurien 
de destinar diners,  i no es pot queixar de que no se li destinen recursos com li va poder 
passar a ella en el seu moment. 
Per acabar demana que es facin aquestes sancions els més aviat possible perquè a 
Vacarisses hi ha moltes vivendes desocupades i la majoria son d’entitats bancàries i grans 
tenidors. 
 
La Sra. Moral respon que, com a mínim,  ells han fet un registre d’habitatges buits i un 
programa municipal d’habitatges en aquesta legislatura, en canvi la Sra. Fuster no va fer 
res. 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui, en relació als captadors, diu que ja estan els 5 col·locats i 
s’han començat a recollir dades,  però els recorda el conveni que es va signar entre 
l’ajuntament i la UPC, que els van fer arribar en el seu moment,  i que marca uns períodes 
d’instauració dels captadors. Explica que els informes que els faran arribar durant el 2023 i 
2024 seran semestrals, el que no vol dir que en puguin tenir de previs, tal i com s’ha 
sol·licitat a la UPC, però de moment s’està valorant que els aparells funcionin correctament i 
en el moment que tinguin dades prou rellevants els les faran arribar i ja els ho comunicaran. 
En relació al Pou Gran diu que ja han informat en diverses comissions i en algun ple que 
s’està fent el plec per fer la contractació de les obres dels projectes d’urbanització i 
reparcel·lació de les urbanitzacions petites amb dèficits urbanístics, el Pou Gran, Ca l’Oliva, 
el Fresno i la Farinera. 
Segueix dient que properament sortirà el plec, en el que es contemplarà que dins d’aquests 
projectes hi hagi també el tema de les aigües residuals i el seu tractament.  
També els recorda que quan van parlar amb l’ACA sobre el tema els van dir que els farien 
arribar la proposta per tractar les aigües mentre no facin la connexió, prevista cap al 2025, 
que es faria amb aquestes depuradores petites. 
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Pel que fa al pou del Palà diu que és un dels temes dels que parlaran demà amb el director 
de l’ACA i insistiran en que es troben en una situació delicada, tot i que ja fa unes setmanes 
que es van acabar les restriccions i s’està donant servei normal, però no podem estar 
condicionats a unes analítiques i documentació que ja s’han entregat. 
De la pista esportiva de Can Serra diu que és cert que va endarrerida, explica que aquesta 
setmana tenen una reunió amb la Direcció Facultativa i l’empresa per fer-los constatar 
aquest endarreriment, igual que es va fer a la ultima visita d’obres de fa dues setmanes. 
Afegeix que els corre pressa acabar sobretot perquè hi ha un parell de subvencions lligades 
a les obres i s’han de seguir els terminis establerts. Per acabar diu que esperen que a la 
propera reunió puguin concretar la finalització,  o si mes no aclarir que s’han de finalitzar 
com més aviat millor. 
 
Intervé el Sr. Salamé qui, en relació al porxo de l’institut, diu que és veritat que porten molt 
endarreriment degut a que es va allargar molt l’entrega del projecte del porxo i després hi va 
haver reclamacions. A més, ara, amb el tràmit de l’acceptació, com que s’ha de fer en 
terrenys del Departament d’Educació i tenen a l’arquitecta de baixa, tot s’està allargant més 
del compte. 
Segueix dient que ell és el primer que no està content amb la situació perquè no genera cap 
confiança als pressupostos participatius, però no vol dir que no hi estiguin a sobre. 
Pel que fa als usuaris de bus diu que li van fer arribar per correu electrònic fa 10 dies. 
La Sra. Fuster diu que ja ho mirarà perquè encara té problemes amb el correu de 
l’ajuntament i li pregunta al Sr. Salamé si li va enviar també al particular o no. 
 
El Sr. Salamé respon que només li va enviar al correu corporatiu i, com ja li ha dit altres 
vegades, si té algun problema amb el correu té el departament a disposició. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui ,en relació als pressupostos diu que ,com ja saben,  
sempre els aprovaven al novembre però, davant de totes aquestes incerteses, s’han volgut 
esperar, mirar-s’ho bé, també estan treballant en un pla d’estalvis en temes energètics i 
d’altres temes que volen encaixar per poder quadrar els pressupostos. Diu que la idea és 
presentar-los al ple ordinari de desembre però,  si totes aquestes incerteses no acaben de 
dissipar-se,  potser tarden una mica més. 
 
Intervé la Sra. Miranda qui pregunta pels robatoris dels darrers dies si hi ha hagut alguna 
novetat. 
També insisteix amb el tema de l’àrea d’emergència, doncs el que li arriba és que ja no es 
pensa tornar a obrir i,  tot i que ella no és partidària de que se n’obrin més, creu que aquesta 
és necessària perquè es tornen a veure bosses d’escombraries escampades per Vacarisses 
i seria una manera d’aturar-ho. 
 
El Sr. Alcalde respon que, com ja van dir,  estan amb el tema de l’assegurança, Juan i Juan 
no tenia el continent assegurat i aquella deixalleria no ha estat mai assegurada. Per tant,  es 
troben en aquesta situació. Afegeix que des de que no hi ha aquella deixalleria s’han 
generat 43 tones menys de resta, el que s’ha de destacar.  
Segueix dient que el cost de tornar a posar-la en marxa son 80.000 € , que s’haurien de 
posar en inversió i ara mateix és complicat. 
En relació als robatoris explica que n’hi ha hagut 6, tots als nucli urbà,  i que es va reunir 
amb els caps dels Mossos de l’Àrea Bàsica per incrementar la coordinació amb ells. Explica 
que s’han revisat les càmeres,  però a vegades els lladres canvien els modus operandis i no 
és tant fàcil detectar-los, això és el que els van comunicar els caps dels Mossos, doncs 
solen ser bandes de l’est que s’estan una temporada per una zona i després marxen,  com 
va passat fa uns 3 anys a Matadepera.  
Per acabar diu que el que es va acordar a la reunió és que hi hagi més presència policial. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui demana al Sr. Alcalde que li faci arribar l’informe del tècnic 
extern durant la setmana vinent. 
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El Sr. Alcalde respon que creu que avui mateix els hi ha enviat i sinó ja ho faran demà. 
 
Per altra banda el Sr. Serna pregunta per l’estat de la nova ubicació de la brigada municipal. 
També comenta que el Sr. Casas els va dir que possiblement es faria un ple extraordinari 
per aprovar el pressupost i agraeix que finalment no ho facin així, almenys ells no hi estarien 
d’acord,  perquè uns pressupostos amb la complexitat d’un ajuntament com Vacarisses no 
es poden aprovar en un ple extraordinari,  i més per la oposició que tenen només 15 dies 
per mirar-se’l i decidir si aprovar-lo o votar en contra. 
Pregunta també per les noves instal·lacions de la Policia Local. 
Adreçant-se al Sr. Casas li pregunta si es seguirà fent la taula d’emergència per l’aigua, 
perquè en teoria aquest dimarts s’havia der fer una reunió però no es va fer, i necessiten 
temps per preparar-se. 
També pregunta si ja s’han convocat els veïns i veïnes de La Creu a la reunió informativa. 
 
Intervé el Sr. Casas qui, en relació al local nou de la Brigada, diu que tenien previst iniciar el 
trasllat l’estiu passat, però amb el trasbals que han tingut per l’aigua els ha estat impossible. 
Diu que en breu començaran amb el trasllat, però primer han de fer una actuació a la 
teulada per uns degoters que hi ha. 
Pel que fa al local de la Policia Local diu que les obres segueixen els terminis previstos. 
De la taula per l’emergència de l’aigua diu que per part seva hi va haver un malentès, doncs 
el que es va dir a la ultima reunió és que es reunirien un cop el pou estigues connectat i com 
que això no s’ha produït per això no s’han reunit, a més de que ja no hi ha restriccions i 
s’està donant el servei normal a tots els habitatges. Per acabar diu que queda pendent la 
trobada i si més endavant ho creuen oportú ja la faran. 
En relació a la convocatòria dels veïns de La Creu diu que serà el dissabte 3 de desembre a 
les 11:00 al Casal de Cultura. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui diu que aprovar els pressupostos en un ple ordinari o 
extraordinari no implica res, perquè l’oposició pot intervenir igualment i ell considerava que 
si els podien fer era millor tenir-los com abans millor per donar sortida a totes les necessitats 
de Vacarisses. Segueix dient que ha estat habitual en aquest ajuntament aprovar 
pressupostos i altres temes en plens extraordinaris, tot i que ell no ho ha fet gaire sovint. 
 
El Sr. Serna diu que el matís important al que ell es refereix és que el Sr. Casas els havia dit 
que es faria el 4 o 5 de desembre, data en la que ells encara no els tindran ni se’ls hauran 
mirat, en canvi si es fa el dia 30 ja tindrien molt més temps i el Sr. Alcalde no el renyarà per 
haver-se mirat només la taula d’inversions. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui agraeix en primer moment el minut de silenci que han fet 
per recordar al seu pare, que sempre l’ha animat a treballar pel poble durant aquests 30 
anys, i en canvi la seva mare hagués preferit que no es posés en política. Es per això que 
tots aquests anys que s’ha presentat li ha demanat permís, a més el seu pare l’ha ajudat 
molt en la seva empresa particular, sinó no ho hagués pogut fer, sobretot els primers anys 
amb la intensitat que hi havia. Diu que sempre ha tingut el seu suport, tot i ser una persona 
molt dura i que sempre li ha tingut molt respecte. Agraeix el suport rebut per part de tothom. 
 
Adreçant-se al Sr. Alcalde li demana que li digui quan no van aprovar les vivendes socials, 
que concreti, doncs es tracta d’una veritat a mitges, mai s’ha dit que no a habitatge social, 
només que no estaven d’acord amb el lloc. 
 
Per altra banda agraeix que ara cada regidor defensi les seves regidories i no com abans 
que ho defensava tot el Sr. Alcalde. 
 
Comenta que li agrada molt mirar-se les comissions de govern i ha trobat un error d’aquells 
de tallar i enganxar. Diu que a l’acta de la sessió extraordinària del 27 d’octubre de Junta de 
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Govern està bé, però a la següent, la del dia 2, l’import de les factures que s’aproven no 
coincideix amb les factures, a més les actes del dia 7 i 11 tenen el mateix títol. També l’acta 
del 15 de novembre on posa sessió extraordinària ha de dir ordinària. 
 
Segueix dient que a cada ple demana pels paràmetres de les analítiques i no vol endarrerir 
la gestió municipal, però fa molts plens que ho demanen. 
En relació al pou del Palà, diu que els havien dit que a l’estiu ja estaria en funcionament i 
encara no funciona, pregunta al Sr. Alcalde si només ho pot fer Sanitat o poden anar a algun 
altre lloc. 
 
 
El Sr. Alcalde respon  que hi ha algun poble que porta 10 mesos esperant a que li autoritzin 
les analítiques. 
 
El Sr. Boada diu que son una colla d’ineptes i demana que surtin als diaris,  perquè tal i com  
ha dit la regidora passarà igual que amb Fecsa Endesa. 
En relació a l’aprovació del pressupost diu que creu que seria millor aprovar-lo al gener, així 
tindran més temps per mirar-se’l. 
 
El Sr. Alcalde diu que ja hi ha uns dies establerts per donar-los la documentació. 
 
EL Sr. Boada demana tenir-los amb més temps perquè un pressupost costa més 
d’interpretar que qualsevol altre punt de l’ordre del dia. 
En relació al que ha dit el Sr. Alcalde de que no cobraran de l’abocador, el Sr. Boada diu 
que un dia o altre sí que es cobrarà. 
 
El Sr. Alcalde respon que es referia a que en aquest pressupost no vol posar-ho. 
 
El Sr. Boada pregunta si ho ha posat al pressupost d’aquest any. 
 
El Sr. Alcalde respon que aquest any sí que ho ha posat i per l’any vinent també ho posarà, 
però ja els explicarà com ho farà, segurament des d’ Intervenció el que faran és retenir-li, 
evidentment. 
 
El Sr. Boada diu que han de posar-ho perquè no els poden reconèixer que tenen raó. 
 
El Sr. Alcalde diu que ho posarà ,però no ho pot vincular a cap partida, sinó que estarà 
retingut. Explica que aquest any s’han posat uns diners i, com saben, estan al contenciós, 
per tant el que no volen fer és posar novament 400.000 € que no sap si entraran, no vol 
generar un forat a les arques de l’ajuntament, és per això que els posarà però retinguts. 
 
El Sr. Boada pregunta si posarà una partida de despesa i una d’ingressos,  sinó no sap com 
ho farà. 
 
El Sr. Alcalde respon que això li ha de dir Intervenció,  però aquesta és la idea. 
 
El Sr. Boada diu que l’any passat ja sabien que anaven al contenciós. 
 
El Sr. Alcalde respon que l’any passat no estava tan clar com aquest any,  que estan en un 
contenciós que ha començat fa uns 4 mesos. 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui, en relació als pous de bombeig, diu que no es va agafar la 
proposta més baixa perquè es va fer una baixa temerària i hi ha un informe tècnic que així 
ho valorava. Diu que la informació que li van demanar la té des d’ahir i que demà mateix els 
la farà arribar. 
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Pren la paraula la Sra. Moreno qui agraeix al Sr. Alcalde que per fi hagi aclarit que l’àrea 
d’emergència no estava assegurada, doncs ella portava molts dies recopilant actes buscant 
en quin moment els havien donat resposta, tal i com els va dir. 
Per altra banda, diu que de les 43 tones menys de resta que han entrat des de que no tenen 
àrea d’emergència,  no sap si es té en compte la resta que hi ha en d’altres poblacions i als 
boscos, perquè antigament no n’hi havia i ara n’hi ha, com ha dit la regidora del partit 
socialista. Pregunta si hi ha alguna manera de conscienciar i educar a la gent en l’ús 
d’aquestes àrees d’emergència,  perquè els que les fan servir bé les necessiten. Afegeix 
que potser no caldria invertir els 80.000 € de cop, sinó que podrien fer alguna cosa més 
reduïda i invertir educant a la gent amb campanyes, per exemple, i insisteix que l’àrea 
d’emergència és necessària. 
També demana les dades dels robatoris a habitatges,  tant al nucli com a les urbanitzacions, 
en els darrers 5 anys. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui, en relació a l’àrea d’emergència, diu que hi treballaran però fa 5 
anys que van instaurar el porta a porta i creu que fer campanyes de sensibilització...quan és 
tracta d’una àrea d’emergència. Comenta que ell mateix hi ha anat 3 cops en 5 anys, doncs 
si es fan les coses bé no cal anar a l’àrea d’emergència, tot i que sap que les dinàmiques de 
cada casa son diferents, però una àrea d’emergència no està per suplir el “porta a porta “ 
del dia a dia. També diu que moltes poblacions amb el “porta a porta”, com Matadepera o 
Navarcles,  no tenen d’àrea d’emergència perquè es considera que si ho fas bé dia a dia no 
cal l’àrea d’emergència, tot i que no vol dir que no hi hagi de ser. 
Segueix dient que ha dit això de les tones perquè és evident que una cosa va lligada amb 
l’altra, i si es fa una àrea d’emergència s’ha de fer ben feta. Diu que a Castellbell tenen 
l’exemple del que passa posant 4 contenidors,  com ha dit la Sra. Moreno. 
En relació a les suposades bosses que veuen per tot arreu, diu que hi ha un percentatge 
baix de la població que no fa el “porta a porta” des del moment que el van iniciar i es 
dediquen a anar llençant bosses per tot arreu. Diu que per sort és poca gent i alguna 
vegada ja n’han detectat a algú, a més molta de la gent que aboca als camps no son gent 
de Vacarisses que ho llencin perquè no tinguin àrea d’emergència,  sinó que es gent que ve 
de fora, gent que fa obres sense llicència, per exemple. 
Per acabar torna a dir que, si es fa bé el “porta a porta”, les àrees d’emergència no son 
necessàries i que el fet de que no hi hagi hagut aquesta àrea ha representat 43 tones 
menys de residus, doncs l’àrea d’emergència de Can Serra s’estava utilitzant molt bé, no 
empitjorava gaire el percentatge,  però la del polígon industrial estava molt mal utilitzada. 
 
Pren la paraula la Sra. Moreno qui diu que no es poden comparar amb Matadepera perquè 
allà tenen més freqüència de recollida i la situació dels habitatges és diferent. Allà quan es 
fa un habitatge fan una espècie d’armaris on poden deixar la seva pròpia bossa quan volen, 
en canvi a Vacarisses segons a quines urbanitzacions és inviable treure la brossa fora 
perquè els senglars les escampen, i és per això que demanen més freqüència, una àrea 
d’emergència o aquests armaris que tenen a Matadepera. 
 
El Sr. Alcalde diu que a Vacarisses ja hi ha gent que té l’armari, que és opcional tenir-lo o 
no, i si els operaris ho saben recullen allà les bosses. 
Per altra banda diu que la recollida va en funció del que es paga, per tant si a Vacarisses 
volen plantejar una recollida diària segurament se n’anirien cap als 250 € o 300 €, ara que 
venen eleccions pot fer la proposta. 
 
La Sra. Moreno diu que es referia a que no es poden comparar amb Matadepera. 
 
El Sr. Alcalde diu que a Navarcles, abans de la implantació del “porta a porta”, van dividir el 
poble en dos, a una banda el van implantar i a l’altra no, i es van trobar que  tots els que 
havien de fer el “porta a porta” anaven a l’altra banda a portar les escombraries. Explica que 
també tenien una àrea d’emergència que van acabar traient pel mal ús que se’n feia. 
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La Sra. Moreno diu que ja s’informarà del sistema que tenen a Navarcles. 
 
El Sr. Boada diu que no poden comparar pobles que no tenen res a veure. 
 
El Sr. Alcalde respon que en té molts més d’exemples. 
 
El Sr. Boada diu que la dispersió de territori de Vacarisses no la tenen a altres llocs i que 
segurament, quan tinguin l’ordenança, aquests dubtes ja apareixeran. Diu que ell 
personalment només hi va anar dues vegades a l’àrea d’emergència, però creu que anava 
bé. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell no ha dit que no en cap moment, però aquests arguments que els 
treuen ara ja estan més que debatuts i parlats,  i creu que tornar a posar sobre de la taula el 
“porta a porta” per debatre’l és perjudicar-lo, però això és la seva opinió. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés qui diu que en l’anterior ple van demanar el nom dels 
representants sindicals i torna a demanar saber aquesta informació, igual que també van 
demanar les persones afectades per l’estabilització i encara no ho saben. 
 
El Sr. Alcalde respon que la informació la tenen tota però el que volen és saber els noms. 
 
El Sr. Avilés diu que sí, que volen saber les persones i que el Sr. Alcalde els va dir que els hi 
facilitaria. 
 
El Sr. Alcalde respon que no és així, però que pot parlar directament amb el comitè perquè 
no és un òrgan que depengui de l’ajuntament. 
 
El Sr. Avilés diu que quan van fer la sol·licitud i el Sr. Alcalde va dir que el nom dels 
representants els hi faria arribar. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí, però que va posar en dubte el tema de les persones. 
 
El Sr. Avilés demana que sigui clar i si no els ho pot dir que els ho digui. 
 
Per altra banda, en relació a les obres de l’estació de Torreblanca, el Sr. Avilés diu que en 
l’anterior ple els va comentar que les obres ja s’iniciaven, però ells tenen informació 
contradictòria i, per tant, volen saber la situació real.  
 
El Sr. Alcalde diu que ho preguntarà a Renfe,  perquè no és competència municipal. 
 
El Sr. Avilés diu que ell els havia dit que ja començaven. 
 
El Sr. Alcalde diu que això és el que li van comunicar a ell. 
 
També en relació a les obres el Sr. Avilés diu que el material de les obres està ubicat a 
l’emplaçament de l’aparcament i els usuaris del tren que arriben a l’estació amb vehicle no 
tenen lloc per aparcar, per tant demana que ho comuniquin als responsables executius de 
les obres i que traslladin el material a l’altra banda de la via, per exemple. 
 
El Sr. Avilés també comenta que van parlar en l’anterior ple de col·locar una reixa per evitar 
l’entrada d’aigua als vestuaris del Ventaiol i pregunta si ja s’ha fet. 
 
En relació a les obres de la Creu diu que els van dir que farien arribar un comunicat a veïns i 
veïnes explicant com es desenvoluparien les obres i pregunta si ja l’han enviat 
El Sr. Alcalde diu que no van dir això. 
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El Sr. Avilés llegeix literalment d’una acta “ el Sr. Alcalde diu que el projecte d’urbanització 
de La Creu es va aprovar dilluns i que enviarien un escrit a veïns i veïnes explicant-ho i que 
faran una altra reunió amb els veïns per explicar-los  si es tirarà el projecte endavant “. 
 
El Sr. Alcalde diu que li acaba de contestar sobre aquesta qüestió al Sr. Serna. 
 
Respecte al tema de l’aigua el Sr. Avilés diu que volen saber des de que es va posar el 
generador de Torreblanca el cost que ha suposat el lloguer i el combustible. 
També pregunta si al polígon continuen abastint-se de camions cisternes o ja estan 
connectats a la xarxa, i en el cas que encara estiguin amb restriccions pregunta fins quan 
pensen mantenir-les. 
En relació a la taula de l’aigua diu que creuen que no han de deixar de reunir-se, perquè 
porten 3 setmanes sense cap reunió i creuen que es important que els diferents partits 
tinguin l’espai per aportar possibles solucions i estar informats amb aquesta freqüència 
setmanal.  
El Sr. Avilés segueix dient que tenen queixes de diferents zones de Vacarisses de que hi ha 
vespa velutina i volen saber si s’està fent alguna cosa, si és l’ADF qui ha d’atendre el 
problema i té els recursos necessaris per fer també formació pels veïns de com actuar. 
També demana dades de l’evolució dels socis del poliesportiu des del 2019 fins ara, 
desglossat per mesos. 
També pregunta pel el cost de les diferents festes de Vacarisses, la Festa Major petita, la 
Festa Major i la Festa de Primavera d’Hivern, amb el major detall possible. 
Per acabar diu que hi ha diferents vies per fer arribar la informació als portaveus dels 
diferents grups polítics i que cada partit té un portaveu i un de suplent de portaveu i estaria 
bé que tots dos rebessin la informació per no quedar-se sense aquesta quan el portaveu 
està absent. 
 
En relació al darrer prec el Sr. Alcalde diu que el portaveu és qui ha de canalitzar la 
informació i ja els deixen venir a les comissions informatives, venen els 3 regidors a les  3 
comissions quan no podrien venir. 
 
El Sr. Avilés diu que això no és així. 
 
La Sra. Moreno diu que es cert que venen però no creuen que hi hagi cap problema. 
 
El Sr. Alcalde respon que no es qüestió de que hi hagi cap problema, sinó que hi ha un 
cartipàs municipal que s’aprova, amb un representant per comissió i, per tant, no haurien de 
venir. A més no té sentit, perquè al final ells acaben sent més que ells que son els qui 
governen i tenen majoria,  i per això es fan aquestes coses, ja els deixen venir, els deixen 
parlar, però no li demanin més en aquest aspecte. 
 
El Sr. Avilés diu que pot tenir raó però això no és el que li està demanant, sinó que en el cas 
que el portaveu del partit estigui absent sinó s’informa al portaveu suplent la informació no 
arriba i, per tant, tenen un problema. 
 
El Sr. Alcalde respon que no n’hi ha cap de problema, la resta de partits només tenen un 
representant i no en tenen cap de problema. 
 
El Sr. Avilés diu que ells son 3 i si que el tenen el problema. 
 
El Sr. Alcalde li respon que en aquest cas son ells els que han de solucionar el problema. 
 
El Sr. Avilés insisteix que el portaveu pot estar indisposat i només demanen si els ho poden 
solucionar d’alguna manera. 
 
El Sr. Alcalde pregunta al Sr. Avilés si entén que només hi pot haver un portaveu, perquè 
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sinó fos així tots els partits voldrien tenir un suplent.  
Explica que han fet una comissió de l’aigua a la que només haurien de venir els portaveus i 
ja han deixat que no vinguin només els portaveus, s’han obert a que puguin venir qualsevol 
dels tres, i els partits que només tenen un representant han permès que pugui venir una 
altre persona. 
 
En relació a la informació que ha demanat dels socis del poliesportiu i de les festes majors 
ja li faran arribar. 
Pel que fa a la vespa asiàtica li diu al Sr. Avilés que abans de fer una pregunta d’aquestes 
característiques hauria d’estar més informat, diu que s’ha explicat varies vegades que s’ha 
dotat a l’ADF, seguint l’exemple d’alguns pobles de Galicia i del Vallès Occidental, de la 
equipació necessària i les pistoles de paint ball per atacar a la vespa velutina, que no és que 
estigui esverada per la calor, sinó perquè està al final del seu procés. Explica que al carrer 
Santa Cecilia hi va haver un cas al que l’ADF hi va assistir 3 vegades, es va inocular aquest 
niu llençant una bola d’aquestes que quan piquen al niu inoculen un verí i les mata, no cal 
treure el niu perquè no els reaprofiten els nius. Explica que son dels pocs municipis que 
tenen aquest servei i ho van fer a través de l’ADF perquè, com que no son competència 
municipal, poden fer-ho dins de parcel·les particulars. Per tant consideren que son un dels 
municipis capdavanters en la lluita contra aquesta vespa i és per això que li ha demanat que 
abans de fer una pregunta s’informi. 
 
El Sr. Boada diu que ell tampoc ho sabia això. 
 
 
El Sr. Alcalde respon que ho han explicat varies vegades i que han sortit notícies al 
respecte, adreçant-se al Sr. Avilés li diu que ja és el tercer ple al que assisteix i el tercer ple 
al que pregunta coses que pensa que, com a regidor,  hauria de saber. 
 
El Sr. Avilés diu que espera tenir torn de paraula en algun moment. 
 
El Sr. Alcalde diu que ha d’anar responent a totes les preguntes que el Sr. Avilés ha fet. 
En relació a les obres de Renfe diu que ja ho traslladaran però que suposa que el material 
que tenen a aquesta banda de la via és per treballar en aquesta banda i no haver d’anar 
d’una banda de la via a l’altra, però ja els faran el requeriment. 
 
El Sr. Boada diu que el que no pot ser és tenir tot l’aparcament inutilitzat. 
 
El Sr. Alcalde diu que els terrenys son d’Adif, no municipals. 
 
El Sr. Boada diu que ells van arreglar una cosa en un terreny d’ADIF. 
 
El Sr. Alcalde respon que no es gaire normal que li vagin pagant a Renfe o Adif els 
aparcaments. 
 
El Sr. Boada pregunta si la zona d’aparcament de Can Serra és municipal. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí. 
 
En relació a La Creu el Sr. Alcalde diu que ja han respost, pel que fa a l’aigua van quedar 
que aquesta comissió es faria sempre i quan hi haguessin problemes amb l’aigua i, com que 
ara no els estan tenint, no té sentit que la mantinguin i, tal i com ha dit el regidor, els 
tornaran a convocar quan tinguin la connexió del pou del Palà. 
Del polígon diu que ja fa dies que no van amb cubes,  sinó que donen una determinada 
quantitat d’aigua per xarxa. 
Del cost de combustible i lloguer diu que ja els ho faran arribar i que segurament ho faran 
entrar dins d’una subvenció. 
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Intervé el Sr. Casas qui, en relació a la reixa que van demanar a la pista del Ventaiol, diu 
que encara no està posada. 
 
Pren la paraula el Sr. Avilés per dir que el tema de la vespa palutina no es tracta d’un tema 
de desinformació,  sinó que només estan traslladant un neguit dels veïns a l’equip de govern 
i demanar si tenen els recursos necessaris per abordar la situació. 
  
El Sr. Alcalde diu que ha quedat clar el que el Sr. Avilés ha preguntat i que estava 
desinformat en aquest cas d’això. 
 
Torna a intervenir el Sr. Avilés per dir que és cert que només porta 3 plens, però ja és la 
segona vegada que escolta dir a algú que no es posi nerviós ni s’alteri,  i no estan ni 
nerviosos ni alterats. 
 
El Sr. Alcalde diu que a ell li ha semblat, però és la seva percepció, i que és referia només al 
Sr. Avilés. 
 
El Sr. Avilés diu que a una altra regidora també li va dir, fa tres mesos. 
 
El Sr. Alcalde respon que a ell també li han dit moltes vegades i no passa res. 
 
Intervé el Sr. Boada qui diu que recorda que als Caus encara hi ha una zona que va amb  
 
clavegueres, per tant s’hauria de mirar el planejament, doncs si volen arreglar el 
clavegueram de les urbanitzacions petites haurien de tenir també en compte Els Caus. 
 
 
 
Essent les vint-i-una hores i cinc minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la 
sessió de la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
 

 
 


